
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 23. januar 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. 24 (L 128 – Forslag til lov om fjernelse af tatovering med laser) til 

sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Li-

selott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 24:  

”Ministeren bedes redegøre for, om man i forbindelse med udarbejdelse af 

forslaget har gjort sig overvejelser om, hvor mange sager vedr. validitet af 

dokumentation, der forventes at blive overdraget til politiet med henblik på nærmere 

efterforskning og eventuel tiltalerejsning. Hvad de administrative og 

økonomiske byrder for politiet i givet fald estimeres til at blive og om der overføres 

ressourcer til politiets behandling af disse sager?” 

 

Svar: 

Som det fremgår af lovforslagets bemærkninger, estimeres det, at der ved lovens 

ikrafttræden vil være mellem 40 og 60 virksomheder, der udfører fjernelse af tatove-

ring med laser.  

 

Da der er tale om et nyt område, der reguleres, er det forbundet med betydelig usik-

kerhed at fastlægge omfanget af eventuelle politianmeldelser. Som det fremgår af 

lovforslagets bemærkninger vurderer forslaget alene at medføre merudgifter for Sty-

relsen for Patientsikkerhed.  
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